
Studenti Pedagogicke fakulty UK by chteli vice praxe na skolach  

Praha 4. cervna (CTK) - Studenti ucitelstvi na Pedagogicke fakulte Univerzity Karlovy by 

chteli mit vetsi kontakt s praxi na skolach. Vice by se do ni chteli zapojovat uz pri 

bakalarskem studiu. Take by chteli do studia zarazovat didakticke predmety zamerene na to, 

jak maji ucit. Az 83 procent studentu uvedlo, ze na fakultu slo proto, aby se stalo uciteli, a 

vetsina dotazanych chce po ukonceni studia take nastoupit do skol. Vyplyva to z 

dotaznikoveho setreni pro pripravu novych akreditaci na teto vysoke skole. Mel zjistit postoj 

studentu ke studiu a ucitelske profesi.  

Vedeni fakulty dnes vysledky pruzkumu prezentovalo pred studenty. Pouze 19 procent jich 

souhlasilo s casto uvadenym nazorem, ze studenti vstupuji na Pedagogickou fakultu jako 

nahradu za obor, na ktery se nedostali.  

Fakulta oslovila temer 4,5 tisice svych studentu ucitelskych oboru. Ke zpracovani bylo 

nakonec vyuzito 865 odpovedi, tedy 19 procent oslovenych. Dekanka fakulty Radka Wildova 

to povazuje za velkou navratnost. Studenti podle ni dali najevo, ze jim neni lhostejne, jak se 

bude fakulta rozvijet. Ze zjisteni take vyplyva, ze 66 procent studentu pri studiu pracuje, casto 

ve vzdelavaci praxi.  

Ze 64 procent pritom odpovidali studenti prezencniho studia, kteri vyjadrovali take velkou 

potrebu zmen. V soucasne podobe jsou podle studentu nektere predmety neprinosne a 

prekryvaji se obsahem, mely by se rovnez vice propojovat s praxi. Nevhodne jsou i formy 

vyuky pedagogickych a psychologickych predmetu. Zmeny proto vidi v koncepci takzvaneho 

univerzitniho zakladu. Pozaduji v nem napriklad posilit cizojazycnou vyuku o spanelstinu a 

italstinu, nahradit predmet Biologie cloveka a zdravoveda kurzem Prvni pomoci a praxi vnest 

do Profesni etiky. Studentum se prilis nelibila teoreticky vedena filozofie.  

Studenti se rovnez vyjadrovali k modelu studia. Ten se nyni sklada z bakalarskeho programu 

zamereneho vice na obory studia a na nej navazujiciho magisterskeho studia, ktere pripravuje 

na ucitelskou praxi. Az 48 procent dotazanych studentu vsak uvedlo, ze pro ucitelske studium 

je vhodne nedelene petilete magisterske studium. Naopak 42 procent preferuje delene 

studium, ktere by v obou castech melo dat prostor pro pripravu na profesi. Dekanka Wildova 

CTK rekla, ze fakulta uvazuje o tomto modelu.  

"Protoze se ukazalo, ze rada studentu by preferovala z osobnich a studijnich duvodu studium 

rozdelene proto, aby po trech letech ziskali bakalarsky titul, a pak se treba po rocni stazi v 

zahranici mohli rozhodovat o navazujicim magisterskem," dodala. Fakulta se o modelu studia 

musi rozhodnout brzy, protoze ji v roce 2016 konci akreditace. Fakulta na zaklade ankety 

planuje podle Wildove pristoupit k systemovym zmenam. 

 


